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Běží to v potoku,                   
od roka do roku.                  

A vždycky dopředu a nikdy dozadu. 
Pověz mi, proroku, co je to?

Pranostiky
Studený a mokrý duben        

plní sklepy a sudy.

Májová kapka platí nad dukát.

V červnu deštivo a chladno 
způsobí rok neúrodný snadno.

DĚTSKÝ KARNEVAL VE STRUHAŘOVĚ

Hádanka

Slovo
z obce

Vážení  spoluobčané,

d n e s  b y  n e j s p í š  K a r e l  H y n e k 
Mácha  psa l  o  pozdn ím březnu ,  kdy 
k v e t o u c í  s t r o m  l h a l  l á s k y  ž e l  a 
svou  lásku  s lav ík  růž i  pě l  s  nud l í  u 
nosu .  Spo lu  s  počas ím  i  my  l i dé 
p r o c h á z í m e  j i s t o u  f á z í  n e j i s t o t y 
oh ledně  budoucnost i . 

J s o u  d ě j e  d ě j e p i s n é ,  k t e r é  z 
ú rovně  obce  můžeme ov l i vn i t  j en 
nepat rně .  Uh l í  se  s  námi  louč í  a  v 
b l í z k é  b u d o u c n o s t i  s e  b u d e m e 
muse t  v  naš i ch  s rdc í ch ,  p l i c í ch  i 

ko t l í ch  obe j í t  bez  ně j ,  p ro tože  se 
ho  p řes tává  vyp láce t  dobýva t  ze 
z e m ě ;  e n e r g i e  z  n ě j  z í s k a n á  j e 
zk rá tka  d ražš í  než  a l te rnat ivy. 
S t ř e d o č e s k ý  k r a j  v y p o v ě d ě l 
smlouvy  na  údržbu  s i ln ic  uzavřené 
za  dávných  časů  r y t í ř e  Bend la  a 
c h y s t á  s e  j e  z n o v u  v y s o u t ě ž i t . 
Te n t o  p r o c e s  d o t á h n e ,  n e b o  n a 

Řešení: voda.

ROZHOVOR se Zdeňkem Piskačem - mistrem světa v mushingu - na straně 6 - 9 
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Slovo 
z obce

ně jaký  čas  opě t  za zd í  a ž  nové  za-
s t u p i t e l s t v o ,  v z e š l é  z  l e t o š n í h o 
v o l e b n í h o  t r o j b o j e .  N a š e  t l u m i č e 
jen  t i še  kv í le j í ,  aby  jakýko l iv  výs le-
dek  ved l  k  menš ímu  poč tu  výmolů , 
kdy  po  v r t kavé  z imě  máme v í c  dě r 
než  sys lů . 

Termín  rea l i zace  ok ružn í  k ř i žovatky 
v  mís tě  notor ických  nehod ,  tedy  na 
k ř í ž e n í  I I / 1 1 1  a  I I / 1 1 2  s e  j i ž 
t r a d i č n ě  p o s u n u l .  D o č k á m e  s e  j í 
snad  v  roce  2025 ,  za  p ředpok ladu 
v y p o ř á d á n í  p o z e m k ů  a  p ř i d ě l e n í 
do tace  z  IROP  (EU ) .  S tá t  sám nyn í 
nen í  -  s l ovy  pac ien ta  hosp i ce  -  v 
opt imáln í  kondic i  a  znepokoj ivé  pro 
nás  je ,  že  č ím  dá l  v í c  pokuku je  po 
úsporách  obc í .  Jako  dobrou  zp rávu 
tak  l ze  chápat  i  to ,  že  za t ím nemu-
s íme ut rácet  za  nákup  bezemisn ích 
v o z i d e l ,  k d y  p l a t í  p o v i n n é  p o d í l y 
p r o  v š e c h n y  n o v ě  v y p i s o v a n é 
veře jné  zakázky.

Věc i  sousedských  ro změrů  a le  ov -
l i v n i t  d o k á ž e m e .  Z  t ě c h 
ne jv id i te lně jš ích  např ík lad  obnovu-
j eme  svépomoc í  s te zku  z  Mys l í če 
na  S ladovku  až  k  Rad íkov ic ím.  Zde 
na  n i  mohou  v  ka tas t ru  Benešova 
n a v á z a t  r a d n í ,  p o k u d  s e  j i m  t a k 
j a k o  n á m  n e b u d e  c h t í t  č e k a t  n a 
da lš í  ak tua l i zac i  čehos i  koncepce . 
V  o s a d á c h ,  k t e r é  o  t o  p r o j e v i l y 
z á j e m ,  p o s t u p n ě  z ř i z u j e m e 
odpoč inková  mís ta  a  zuš lechťu jeme 
p r o s t o r y  p r o  u k l á d á n í  d o m o v n í h o 
o d p a d u .  Ta k é  n á s  t ě š í ,  ž e 
spo lečenský  sá l  p rav ide lně  o ž í vá , 
a ť  u ž  j de  o  d i vade ln í  p ředs taven í 
nebo dětský  karneval .  Ze jména d íky 
vám.  D íky.

Jan Lička 

Zápisy ze zasedání   zastupitelstva

Bořeňovic, aby se vyjádřilo k několika jejím podnětům. 
Zastupitelstvo tyto podněty projednalo a paní M.B.na 
dopis odpoví.   Bereme na vědomí

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: ČERNÁ MARCELA MBA, 
OVĚŘILY BC. LENKA ŠULCOVÁ, ŠÍMOVÁ OLDŘIŠKA

 ZÁPIS č. 21, 15.11. 2023, 19.00 – 20.00 hod.

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 20/2023.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo schválilo koupi pozemku p. č. 1301 v 
k. ú Bořeňovice.   Hlasování: 11/0/0
4. Zastupitelstvo schválilo Obecně závazné vyhlášky 
obce Struhařov o místních poplatcích: - za užívání 
veřejného prostranství, - ze psů, - ze vstupného, - po-
bytu.   Hlasování: 11/0/0
5. Proběhla rozprava o přípravě návrhu rozpočtu obce 
Struhařov na rok 2024.   Bereme na vědomí 
6. Zastupitelstvo obdrželo návrh smlouvy o úhradě 
nákladů na úklid a nakládání s odpady tabákových 
výrobků – prozatím odloženo.   Bereme na vědomí
7. Zastupitelstvo obdrželo Dodatek č. 1 k pachtovní 
smlouvě č. 2083 uzavřené s DZS Struhařov a. s. Roční 
pachtovné se stanovuje na částku 202.008 Kč za cel-
kovou výměru 40,4015 ha.     Bereme na vědomí 

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: ČERNÁ MARCELA MBA 
OVĚŘILI: ING. NERAD FRANTIŠEK, KOUKOL PETR

 ZÁPIS č. 22, 29.11. 2023, 18.00 – 19.15 hod.

OMLUVENI: ŽÍŽALA JOSEF, PETR KOUKOL, ING. LIČKA JAN, ČERNÁ MARCELA, MBA, 
ING. NERAD FRANTIŠEK

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 21/2023.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo schválilo rozpočtové opatření 
č. 8/2023.   Hlasování: 6/0/0
4. Zastupitelstvo schválilo koupi pozemků parc. 
č. 125/18 a 125/19 v k. ú. Struhařov u Benešova.   
Hlasování: 6/0/0
5. Zastupitelstvo schválilo koupi pozemku p. č. 348/20, 
1974/|39 a st.74 v k. ú. Jezero, pro stavbu zastávky 
BUS Jezero/ Bořeňovice.   Hlasování: 6/0/0
6. Zastupitelstvo projednalo návrh rozpočtu obce 
Struhařov na rok 2024. Dne 14. 12. 2023 se bude 
rozpočet schvalovat.   Bereme na vědomí
7. Zastupitelstvo schválilo plán společných zařízení v 
katastru Struhařov.   Hlasování: 6/0/0
8. Zastupitelstvo neschválilo žádost o příspěvek pro 
Ochranu fauny Hrachov.    Hlasování: 0/6/0
9. Zastupitelstvo schválilo žádost o příspěvek pro 

 ZÁPIS Č. 20, 1.11. 2023, 19.00 – 20.00 HOD.

OMLUVENI: ING. LIČKA JAN, PESSR ZDENĚK, BC. HOVORKA ONDŘEJ, KOUKOL PETR

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 19/2023.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo schválilo smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení služebnosti inženýrské sítě a dohodu o 
umístění stavby mezi obcí Struhařov, Čez Distribuce a 
majitelem objektu v k. ú. Bořeňovice č. parc. 932/4.    
Hlasování: 7/0/0
4. Zastupitelstvo schválilo smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení služebnosti inženýrské sítě – veřejné osvětlení 
nového chodníku „Struhařov – Budkov, k. ú. Skalice u 
Benešova a Roubíčkva Lhota mezi obcí Struhařov a 
KSÚS Středočeského kraje.      Hlasování: 7/0/0
5. Zastupitelstvo schválilo smlouvu o dočasné užívání 
komunikace II/111 při stavbě nového chodníku 
„Struhařov – Budkov, k. ú. Skalice u Benešova a 
Roubíčkova Lhota mezi obcí Struhařov a KSÚS 
Středočeského kraje.   Hlasování: 7/0/0
6. Zastupitelstvo schválilo aktualizaci plánu společných 
zařízení komplexní pozemkové úpravy v k .ú. Struhařov 
u Benešova.   Hlasování: 7/0/0
7. Byla provedena kontrola hospodářského výsledku za 
rok 2023 a při dílčím přezkoumání hospodaření byla 
zjištěna chyba: Hospodářský výsledek za rok 2022 
nebyl k datu schválení účetní závěrky přeúčtován z účtu 
431 na účet 432. Tato chyba byla napravena. ZO 
pověřuje FV kontrolovat dodržování vyhlášky č. 
410/2009 Sb. v následujících letech.   
Bereme na vědomí
8. Zastupitelstvo schválilo příspěvek ve výši 3.000 Kč 
na činnost Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska – 
okrsek Struhařov na rok 2024.   Hlasování: 7/0/0
9. Zastupitelstvo obce pověřuje na základě par. 35, 
odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb. (zákon o obcích), 
koordinátora sociální práce, prostřednictvím dobrovol-
ného svazku obcí CHOPOS, k výkonu sociální práce na 
území obce za účelem vytváření podmínek pro rozvoj 
sociální péče a pro uspokojování potřeb občanů obce.   
Hlasování 7/0/0
10. Krajský úřad Středočeského kraje, Odbor územního 
plánování a stavebního řádu oznamuje vydání 3. a 10. 
aktualizace Zásad územního rozvoje Středočeského 
kraje a zpracování úplného znění Zásad územního roz-
voje Středočeského kraje po těchto aktualizacích.   
Bereme na vědomí
11. Zastupitelstvo obce obdrželo žádost paní M. B. z 

SLOŽENÍ ZASTUPITELSTVA: Ing. Matoušek Libor, Pessr Zdeněk, Šímová Oldřiška, Ing. 
Nerad František, Strnad Josef, Žížala Josef, Marcela Černá MBA, Bc. Lenka Šulcová, 
Bc. Ondřej Hovorka, Petr Koukol, Ing. Jan Lička
ZPŮSOB HLASOVÁNÍ: PRO/PROTI/ZDRŽEL
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Zápisy ze zasedání   zastupitelstva obce Struhařov, 
listopad 2023 – březen 2024

RUAH o. p. s. ve výši 8.000 Kč.    Hlasování: 6/0/0
10. Státní úřad pro jadernou bezpečnost provedl kon-
trolu úpravny vody pro vodovod – bez závad.   
Bereme na vědomí
11. Zastupitelstvo bylo seznámeno se zprávami ze 
zasedání CHOPOSu dne XX.11.2023. Rozpočet CHO-
POSu se schodkem 1,81 mil. Kč bude schvalován 
28. 12. 2023. Vodné bylo stanoveno na fixní složka  
47,- Kč/m3 + pevná složka 500 Kč/rok.   
Bereme na vědomí
12. Informace pro občany: Dne 24. 11. 2023 byl 
zkolaudován „Vodovod Jezero“. Z důvodu plánované 
opravy bude úplná uzavírka silnice Takonín–Bořeňovice 
11. – 17. 12. 2023 a následně od 18. – 19. 12. 2023 
úsek Bořeňovice– Chotýšany. Vlivem nepříznivého 
počasí může dojít k posunutí termínu.
Plánované akce: 3. 12. 2023 Společné vykročení do 
času adventního, 13. 12. 2023 Česko zpívá koledy

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: BC. ŠULCOVÁ LENKA,  OVĚŘILI: 
STRNAD JOSEF, PESSR ZDENĚK

  
 ZÁPIS č. 23, 14.12. 2023, 18.00 – 19.15 hod.

OMLUVENI: ŽÍŽALA JOSEF, ČERNÁ MARCELA, MBA

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 22/2023.   Bez připomínek
3. Byly předloženy zprávy ze zasedání Kontrolního a 
Finančního výboru.   Bereme na vědomí
4. Zastupitelstvo obce schválilo schodkový rozpočet 
obce Struhařov na rok 2024, schodek ve výši 4 160 900 
Kč bude kryt finančními prostředky z minulých let na 
běžném účtu, závaznými ukazateli pro tento rozpočet 
budou paragrafy. Návrh rozpočtu byl vyvěšen na úřední 
desce od 29. 11. 2023 do 14. 12. 2023.   
Hlasování 9/0/0
5. Zastupitelstvo schválilo vyvěšení záměru směny 
pozemků v k. ú. Struhařov u Benešova parc.č. 139/1 a 
části parc.č. 110/1.   Hlasování 9/0/0
6. Sjednání ceny za stočné (Struhařov a Horní Podhájí) 
– cena za stočné se určuje dle metodiky ministerstva 
zemědělství, výpočet byl zastupitelstvu předložen. 
Cena na rok 2024 činí 1 500,- Kč/os./rok.    
Hlasování: 9/0/0
7. Zastupitelstvo sjednává ceny za svoz odpadu pro rok 
2024: 80 l    - 1 900 Kč, 120 l  - 2 850 Kč, 240 l  - 5 650 
Kč, 120 l CH - 1 900 Kč, Pytle 10 ks – 1 300 Kč,   
Hlasování: 9/0/0
8. Zastupitelstvo neschválilo žádost o příspěvek pro 
Sdružení na ochranu ohrožených dětí.  
Hlasování: 0/9/0
9. Za základě rozhodnutí zastupitelstva byl prodloužen 
termínovaný vklad na účtu u ČS a. s. ve výši 6 000 000 
Kč, kde bude úročen 5,00 % po dobu 6 měsíců.   
Hlasování: 9/0/0

10. Zastupitelstvo schválilo Smlouvu o dílo na zpra-
cování PD „Chodník Struhařov, Bořeňovice“.  
Hlasování: 9/0/0
11. Informace pro občany: Obecní úřad oznamuje 
občanům, že poplatky za odpad na rok 2024, se budou 
moci hradit v úředních hodinách po 8. lednu 2024. 
Děkujeme za pochopení.
Plánované akce: 21. 12. 2023 - 18 hod v hasičárně 
– Betlémské světlo, 1. 1. 2024 - 18 hod před hasičárnou 
– Novoroční ohňostroj, 2. 2. 2024 - KD Struhařov – 
Dětský karneval
Zastupitelstvo obce Struhařov přeje všem 
občanům příjemné prožití svátků vánočních a 
vše nejlepší do nového roku 2024

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: BC. ŠULCOVÁ LENKA, OVĚŘILY: 
BC. ONDŘEJ HOVORKA, OLDŘIŠKA ŠÍMOVÁ

 ZÁPIS Č. 24, 28. 12. 2023, 18.00 – 19.10 HOD.

OMLUVENI: ČERNÁ MARCELA MBA, BC. HOVORKA ONDŘEJ, PETR KOUKOL, PESSR 
ZDENĚK

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 23/2023.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo schválilo rozpočtové opatření 
č. 9/2023.    Hlasování: 7/0/0
4. Zastupitelstvo schválilo novou výši měsíčních 
odměn pro neuvolněné členy zastupitelstva dle zákona 
č.128/2000 Sb., o obcích, od 1. 1. 2024 následovně: 
místostarosta - 15.000 Kč, předseda výboru - 3.900 Kč, 
člen výboru – 3.200 Kč, člen zastupitelstva - 1.900 Kč   
Hlasování: 7/0/0
5. Zastupitelstvo obce projednalo a souhlasí s 
uzavřením dohody o provedení práce mezi obcí 
Struhařov a Liborem Matouškem na výkon činnosti 
odpovědné osoby k provozování kanalizace pro 
veřejnou potřebu v roce 2024.   Hlasování: 7/0/0
6. Zastupitelstvo obce projednalo a souhlasí s 
uzavřením dohody o provedení práce mezi obcí 
Struhařov a Zdeňkem Pessrem na zajištění topení v 
KD, lesní práce, VO a ČOV v roce 2024.   
Hlasování: 7/0/0
7. Zastupitelstvo obce projednalo a souhlasí s 
uzavřením dohody o provedení práce mezi obcí 
Struhařov, Marcelou Černou a Oldřiškou Šímovou na 
administrativní práce v roce 2024.   Hlasování:7/0/0
8. Informace pro občany: Obecní úřad oznamuje 
občanům, že poplatky za odpad na rok 2024, se budou 
moci hradit v úředních hodinách po 8. lednu 2024. 
Poplatky lze hradit i bezhotovostně. Děkujeme za 
pochopení.
Plánované akce: 1. 1. 2024 - 18 hod před hasičárnou 
– Novoroční ohňostroj, 3. 2. 2024 - KD Struhařov – 
Dětský karneval

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: BC. LENKA ŠULCOVÁ, OVĚŘILI: 
ING. LIČKA JAN, ING. NERAD FRANTIŠEK

 ZÁPIS č. 1, 10. 1. 2024, 18.00 – 20.10 hod.

OMLUVENI: ING. LIČKA JAN, ING. NERAD FRANTIŠEK, ŽÍŽALA JOSEF

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Zastupitelstvo bylo seznámeno panem Miroslavem 
Hřebeckým z Myslíče o změnách ve školství a jejich 
možných dopadech na naši obec. Za tyto podnětné 
informace děkujeme, budeme se jimi zabývat. 
Současně pan Hřebecký ocenil odpadové hospodářství 
obce a budování nové cyklostezky. U této nabídnul 
pomoc se zanešením stezky do Klubu českých turistů a 
jejím označením. 
3. Kontrola zápisu 24/2023.   Bereme na vědomí
4. Předložena zpráva ze zasedání DSO CHOPOS. 
Bereme na vědomí
5. Zastupitelstvo obce stanovuje jednání finančního a 
kontrolního výboru na 20. 3., 12. 6., 18. 9. a 27. 11. 
2024.   Hlasování: 8/0/0
6. Zastupitelstvo schvaluje směnu pozemků v k.ú. 
Struhařov u Benešova. Jedná se o část pozemku parc. 
č. 110/1 (intravilán cca 50 m2 za 400 Kč/m2) za parc. č. 
139/1 (extravilán 1.618 m2 za 30 Kč/m2).   
Hlasování: 8/0/0
7. Zastupitelstvo schvaluje dodatek č. 8 ke směrnici 
19/2018 – závodní stravování.    Hlasování: 8/0/0
8. Zastupitelstvo schvaluje sazebník prací, půjčovným 
zemědělských strojů a nářadí pro rok 2024. Tento sa-
zebník bude k dispozici na obci nebo na webových 
stránkách www.struharovsko.cz.    Hlasování: 8/0/0
9. Výzva pro občany: do 31. 1. 2024 je nutno zaplatit 
platbu za komunální odpad na rok 2024. Od 1. 2. 2024 
nebudou popelnice bez platné známky vyvezeny.
10. Informace pro občany: Vzhledem ke změně svo-
zového dne komunálního odpadu ze středy na úterý, 
kterou někteří nezaznamenali, budou příští svoz dne 
23. 1. 2024 nakládat i přebytky v pytlích. 
Městský úřad Benešov, odbor životního prostředí 
udělil souhlas k trvalému odnětí části pozemku 
parc. 935 orná půda v k. ú. Roubíčkova Lhota ze 
zemědělského půdního fondu za účelem výstavby 
chodníku Struhařov – Budkov o výměře odnětí 632 m2. 

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,   
OVĚŘILI: STRNAD JOSEF, PESSR ZDENĚK

 ZÁPIS č. 2, 24. 1. 2024, 18.00 – 19.05 hod.

OMLUVENI: ČERNÁ MARCELA MBA, PESSR ZDENĚK, ING. NERAD FRANTIŠEK, ŠÍMOVÁ 
OLDŘIŠKA

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 01/2024.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo obce schválilo dodatek ke smlouvě o 
správě počítačové sítě s dodavatelem 6 PLUS, spol. s. 
r. o. Nová paušální částka za správu je ve výši 2250 



Kč/měsíc bez DPH.    Hlasování: 7/0/0
4. Ve dnech 25. 3. – 29. 3. 2024 proběhne z důvodu 
opravy asfaltu na železničních přejezdech úplná uza-
vírka silnice III/112. Objízdná trasa pro vozidla do 3,5 t 
bude vedena přes Struhařov a Bořeňovice.   
Bereme na vědomí
5. Informace pro občany: 3. 2. 2024 Dětský karneval
9. 2. 2024 Hasičský ples, 17. 2. 2024 Divadelní 
představení Náměstíčko Divadelního souboru Kašpaři 
z Mezihoří, 2. 3. 2024 Maškarní ples 
6. Výzva pro občany: do 31. 1. 2024 je nutno zaplatit 
platbu za komunální odpad na rok 2024. Od 1. 2. 2024 
nebudou popelnice bez platné známky vyvezeny. 

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,  
OVĚŘILI: PESSR ZDENĚK, BC. ONDŘEJ HOVORKA

 ZÁPIS č. 3, 7. 2. 2024, 18.00 – 20.15 hod.

OMLUVENI: BC. HOVORKA ONDŘEJ, ŠÍMOVÁ OLDŘIŠKA, PETR KOUKOL

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 02/2024.   Bez připomínek
3. Nájemní smlouva restaurace Struhařov – hostem 
zasedání zastupitelstva obce byl pan Jiří Randa, který 
nás seznámil se svým nesouhlasem ohledně zvýšení 
nájemného v restauraci Jiskra o 10,7 % (o inflaci). Po 
delší diskusi bylo nakonec odhlasováno, že se nájemné 
nyní navyšovat nebude.   Hlasování: 2/5/2
4. Zastupitelstvo projednalo a na základě návrhu 
občanů místních částí Bořeňovice, Jezero a Věřice 
jmenuje předsedou osadního výboru výše uvedených 
osad pana Luboše Caltu a členy Jitku Radovou, Lukáše 
Vacka, Ladislava Komendu a Josefa Vojtu.   
Hlasování: 9/0/0
5. Zastupitelstvo projednalo a schválilo smlouvu o 
smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene a dohodu 
o umístění stavby společnosti ČEZ distribuce, a.s. na 
pozemku parc. č. 923/1 v k. ú. Bořeňovice, obec 
Struhařov.   Hlasování: 9/0/0
6. Zastupitelstvo obce projednalo a souhlasí s bezúplat-
ným převodem pozemků p. č. 635/13, 635/62 v k. ú. 
Struhařov u Benešova a p. č. 637/3 v k .ú. Skalice u 
Benešova z majetku Středočeského kraje, Zborovská 
81/11, Praha, na Obec Struhařov, Struhařov 75. Dále 
souhlasí s bezúplatným převodem pozemků p. č. 
635/11, 635/57 v k. ú. Struhařov u Benešova a p. č. 
629/2 v k. ú. Skalice u Benešova z majetku Obce 
Struhařov na Středočeský kraj, Zborovská 81/11, Praha.    
Hlasování: 9/0/0
7. Zastupitelstvo odsouhlasilo podpis „Smlouvy o 
úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady 
tabákových výrobků“ se společností NEVAJGLUJ.    
Hlasování 9/0/0
8. Zastupitelstvo obce bylo seznámeno se zprávou ze 
zasedání CHOPOSu.   Bereme na vědomí
9. Společnost Xerox navyšuje od 1. 4. 2024 nájem o 
10,7 %.    Bereme na vědomí
10. Zastupitelstvu obce byla předložena petice za 
zvýšení bezpečnosti dopravy v obci Skalice.    
Bereme na vědomí

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,   
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OVĚŘILI: ING. NERAD FRANTIŠEK, ING. LIČKA JAN
 

 ZÁPIS č. 4, 21. 2. 2024, 18.00 – 20.15 hod.

OMLUVENI: BC. HOVORKA ONDŘEJ, ŠÍMOVÁ OLDŘIŠKA, PETR KOUKOL

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 03/2024.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo schválilo Smlouva o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 860/2 
v k. ú. Struhařov u Benešova, týkající se stavby „Kabel 
veřejného osvětlení jako součást projektu Chodník 
Struhařov – Budkov“ mezi Obcí Struhařov a Česká re-
publika - SPÚ.   Hlasování: 8/0/0
4. Zastupitelstvo obce schválilo záměr směny pozemků 
parc. č. 454/5 ve vlastnictví I.P. o výměře 5.854 m2 v 
obci Struhařov za část pozemku parc. č. 421/19 (cca 
1170 m2) ve vlastnictví obce Struhařov ve stejné 
hodnotě.   Hlasování: 8/0/0
5. Zastupitelstvo vzalo na vědomí Pokyny pro posky-
tování osobních ochranných pracovních prostředků. 
Bereme na vědomí
6. Zastupitelstvo nesouhlasí s pronájmem sálu pro 
Diskotéka Frk dne 31. 3. 2024.   Hlasování: 8/0/0
7. Zastupitelstvo souhlasí s cenovou nabídkou na pro-
jektovou dokumentaci veřejného osvětlení v obci 
Býkovice (Projekt ČEZ Distribuce).   Hlasování: 8/0/0
8. Informace pro občany: dne 2. 3. 2024 od 8:00 do 
10:00 se na Sběrném dvoře ve Struhařově uskuteční 
sbírka textilu pro Diakonii Broumov. Více informací na 
letáčcích, facebooku, atd.

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,   
OVĚŘILI: STRNAD JOSEF, ŽÍŽALA JOSEF

 ZÁPIS č. 5, 6. 3. 2024, 18.00 – 18.45 hod.

ZA OSADNÍ VÝBOR: CALTA LUBOŠ, RADOVÁ JITKA, KOMENDA LADISLAV 
OMLUVENA:  ŠÍMOVÁ OLDŘIŠKA

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 04/2024.   Bez připomínek
3. Zastupitelstvo souhlasilo s vyvěšením záměru – 
Žádost o koupi pozemku/ části pozemku parc. č. 932/8 
o výměře 39 m2 v k. ú. Bořeňovice.  Hlasování: 10/0/0
4. Zastupitelstvo souhlasilo s vyvěšením záměru – 
Žádost o směnu pozemků č. 41/15 o výměře cca 50 – 
60 m2 za část pozemku č. 329/2 v k. ú. Struhařov. 
Hlasování: 10/0/0
5. Zastupitelstvo neschválilo žádost o poskytnutí 
finančního příspěvku pro Linku bezpečí, z. s.    
Hlasování: 10/0/0
6. Zastupitelstvo vzalo na vědomí Závazné stanovisko 
k akci „trvalé odnětí části pozemků parc. č. 802 a parc. 
č. 799 oba orná půda v k. ú. Myslíč a parc. č. 3107/3 a 
parc. č. 3107/4 vše orná půda v k. ú. Benešov u Prahy 
ze zemědělského půdního fondu pro výstavbu „Chod-
ník podél III/1121 a autobusová zastávka na II/112, 
Myslíč.   Bereme na vědomí

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,  
OVĚŘILI: PESSR ZDENĚK, BC. HOVORKA ONDŘEJ

 ZÁPIS č. 6, 20. 3. 2024, 18.00 – 19.15 hod.

ZA OSADNÍ VÝBOR: CALTA LUBOŠ, KOMENDA LADISLAV 
OMLUVENI:  ING. NERAD FRANTIŠEK, ŽÍŽALA JOSEF

1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu 05/2024.   Bez připomínek
3. Byly předloženy zprávy ze zasedání Kontrolního a 
Finančního výboru.   Hlasování: 9/0/0
4. Zastupitelstvo obce odsouhlasilo Žádost o směnu 
pozemků č. 41/15 o výměře cca 50 – 60 m2 za část 
pozemku č. 329/2 v k. ú. Struhařov.   Hlasování: 9/0/0
5. Zastupitelstvo obce souhlasilo s podpisem smlouvy 
o zřízení věcného břemene se společností ČEZ Distri-
buce a. s. týkající se pozemku parc. č. 932/2 v k. ú. 
Bořeňovice za jednorázovou úplatu 1.000 Kč bez DPH.   
Hlasování: 9/0/0
6. Zastupitelstvo obce souhlasilo s podpisem smlouvy 
o zřízení věcného břemene se společností ČEZ Distri-
buce a.s. týkající se pozemku parc. č. 32 v k. ú. 
Struhařov za jednorázovou úplatu 2.000 Kč bez DPH.   
Hlasování: 9/0/0
7. Zastupitelstvo obce souhlasí s vyvěšením záměru o 
odkoupení části obecního pozemku parc. č. 659/1, k. ú. 
Staruhařov panem Z.P.   Hlasování: 9/0/0
8. Zastupitelstvo obce neodsouhlasilo pronájem obec-
ního rybníku na Habřině parc. č. 399/7, v k. ú. Struhařov 
u Benešova.   Hlasování: 9/0/0
9. MÚ Benešov odbor životního prostředí uděluje sou-
hlas k provozování malého zařízení k úpravě a využití 
biologicky rozložitelných odpadů „Zařízení ke zpra-
cování bioodpadu – Kompostárna Struhařov“ a schva-
luje nový Provozní řád „Kompostárna Struhařov“.   
Bereme na vědomí
10. Zastupitelstvo obce bylo informováno Katastrálním 
úřadem pro Středočeský kraj, Katastrální pracoviště 
Benešov, že přibližně v období od 3. 6. 2024 do 3. 3. 
2025 bude probíhat obnova katastrálního operátu 
novým mapováním v k. ú. Bořeňovice obce Struhařov. 
Přesný termín bude oznámen nejméně 30 dní předem.    
Bereme na vědomí
10. MÚ Benešov odbor životního prostředí uděluje 
souhlas k provozování malého zařízení k úpravě a 
využití biologicky rozložitelných odpadů „Zařízení ke 
zpracování bioodpadu – Kompostárna Struhařov“ a 
schvaluje nový Provozní řád „Kompostárna Struhařov“.   
Bereme na vědomí
11. Zastupitelstvo obce obdrželo od Krajské hygienické 
stanice Středočeského kraje pozvánku ke zkouškám 
znalosti hub v roce 2024 pro zájemce, kteří chtějí ob-
chodovat nebo používat k výrobě jedlé volně rostoucí 
houby z vlastního sběru. Zkoušky se budou konat ve 
dnech 9. 4. 2024 a 25. 6. 2024 vždy od 10:00 hodin v 
zasedací místnosti KHS se sídlem v Praze, Dittrichova 
17, Praha 2.    
Bereme na vědomí
12. Informace pro občany:
Zastupitelstvo obce Vás zve na divadelní představení s 
názvem „Netajíš mi něco, miláčku“, které se bude 
konat dne 12. 4. 2024 od 19:30 v KD Struhařov. 
Vstupné 150 Kč. 

PODEPSAL: ING. LIBOR MATOUŠEK, STAROSTA, ZAPSALA: MARCELA ČERNÁ MBA,  
OVĚŘILI: BC. ŠULCOVÁ LENKA, PETR KOUKOL
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Aktuální téma
INFORMAČNÍ ZDROJE 
pro dění v obci Struhařov a jeho okolí:

Zdroj: Kde jej nalézt: Dostupnost   jak/
kdy:

Typ informací:

Oficiální 
webové stránky 

obce

www.obecstruharov.cz internet Základní informace obce (úřední deska, ote-
vírací hodiny OÚ, kontakty, vyhlášky, 

poplatky...)

Obecní nástěnky
tištěné zprávy OÚ

ve všech místních částech Obměna 
1-2x/měsíc

Zápisy zastupitelstva, vyhlášky, 
pozvánky na akce

Mobilní rozhlas
MUNIPOLIS

přihlášení do systému Munipolis 
na titulní straně webu obce 

(vpravo úplně dole)

po přihlášení 
zprávy SMS a na 

email

Důležité a urgentní zprávy formou SMS 
nebo hlasových zpráv okamžitě do svého 

telefonu. Další informace, jako jsou 
například pozvánky na akce, novinky nebo 

newslettery, najdete ve své e-mailové 
schránce.

Obecní rozhlas Reproduktory ve všech místních 
částech

aktuálně, před akcí Upozornění, pozvánky na obecní akce

Struhařovské listy
tištěný zpravodaj

 v poštovní schránce 
(též na oficiálním i neoficiálním 

webu obce, v knihovně 
– archiv výtisků )

3-4x/ročně 
(zdarma)

Slovo z obce, aktuální téma, zápisy zastupi-
telstva, obecní a spolkové akce za uplynulé 

období, historie, nabídka knihovny, poz-
vánky..

Neoficiální 
webové stránky 

obce

www.struharovsko.cz Internet Aktuality, obecní úřad, pro občany, volný 
čas, zajímavosti, pozvánky na akce

Facebook Struhařov a jeho osady Sociální síť FB na 
žádost o členství

Pozvánky na akce, sdílení, aktuální 
upozornění (ztráty a nálezy, neobvyklé situ-

ace...)

Oficiální 
webové stránky 

knihovny Struhařov

www. struharov.obecniknihovna.cz internet Kontakt, online katalog, novinky, 
pozvánky na akce knihovny ..

Webové stránky  
Rodinného centra 

Strouháček

www.strouhacek.cz internet Otevírací doba, kontakty, kalendář, poz-
vánky  (nejnovější příspěvky) Strouháčku



6

Prozraď, jak ses rozhodl stát se musherem? 

V roce 2003 si rodiče pořídili  pejska plemene samojed. 
Byl  to pes plný energie a potřebovali  jsme ho nějak 
unavit,  tak jsem za ním jezdil  na sáňkách a na vozítku 
vyrobeném z podvozku starého kočárku. Když si na to 
dnes vzpomenu, byl  to spíš jen legrační a absolutně 
neorganizovaný trénink.  Vše jak má být ,  co se týče 
mushingu, jsem začal až s fenkou samojeda Lady, se 
kterou začala moje závodní "kariéra". K mushingu mě 
přivedl dnes už bývalý musher Roman Kronus, který se 

v té době zúčastňoval nejtěžších závodů v ČR a Evropě, 
jako je například Šediváčkův long nebo Innerkrems. 
Byl pro mě velkým vzorem.

Kdy a v jaké kategorii jsi začal závodit?

V roce 2007, právě s fenkou samojeda Lady, v katego-
r i i  BKJM (Bikejör ing nebol i  j í zda na kole se psem, 
pozn.  red. ) .  O rok  pozděj i  jsem s i  poř íd i l  prvního 
al jašského malamuta fenu Andy,  zakladatelku mého 
chovu, s níž jsem jel první závod v roce 2009 také na 

se Zdeňkem Piskačem - mistrem světa v mushingu 

Se psy táhnu za jeden provaz 
Zdeněk Piskač se od roku 2007 věnuje úspěšně mushingu - závodům psích spřežení.  Je 
předsedou spolku musherů Česká sibiř,  z.  s. ,  vítězem mistrovství Evropy v roce 2014 a od 
listopadu 2023 také  vítězem  mistrovství světa v kategorii C2. Můžeme být hrdí, že Zdeněk 
je také naším sousedem ze Struhařova, kde bydlí na samém okraji vesnice s rodinou a svými 
psy. 

Rozhovor
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kole. V tomto roce jsem si pořídi l  druhou fenu mala-
muta Connie.  Další  rok jsem začal  závodit  s  oběma 
fenami na koloběžce. Všechny výše zmíněné kategorie 
j sou  o tev řené  p ro  všechna  p lemena.  S  p lemeny 
a l jašský  ma lamut  a  samojed  jako  s  jedněmi  z 
nejpomalejších plemen, jsem se umisťoval na posled-
ních př íčkách.  První  závod mezi  "svými" jsem jel  na 
Hradeckém midu v kategorii  MB2 (jezdec + 4 až 6 psů, 
pozn. red.) .  Označení 2 je pro plemena samojed, grón-
ský pes, aljašský malamut a kanadský eskymácký pes. 
V tomto závodě jsme dopadli  čtvrtí  z osmi. Ale vzhle-
dem k tomu, že jsme zvládl i  během dvou kol  ujet 48 
kilometrů, beru tento závod jako velký úspěch. 

To už je pořádná dálka, s kolika psy jsi v tu dobu 
závodil?

Stejnou sezónu jsem si  na jeden závod vypůjči l  od 
rodičů znovu Lady.  A se třemi psy poprvé vyrazi l  na 
saních na závod Eduardův sprint  v Krušných horách. 
Tento závod jsme se poprvé umísti l i  na prvním místě v 
kategorii  C2 (Spřežení do 4 psů uzavřená pro grónský 
pes, aljašský malamut a samojed s průkazem původu, 
pozn. red.) .  Od té doby jsme si kategorii  C2 oblíbil i  a 
sem tam měli  i  pěkné výsledky.  Ale náš výkon byl  z 
velké část i  založen na fyzickém výkonu mne samot-
ného až do té doby, kdy jsem si nechal štěně od Andy 
v roce 2012 a v  dalš ím roce štěně od Connie.  Obě 
štěňata byl i  psi  Adino a Back,  ke kterým jsme ještě 
dokoupil i  psa Gimliho. S takovouto sestavou už jsem 
se na závodech i  svezl  a přesto dosahoval  pěkných 
výsledků v rámci ČR. 

V Čechách je  z imní  sezóna poměrně krátká, 
probíhaly závody vždy na sněhu nebo se závodí i 
na suchu? 

Vzhledem k tomu, v jaké části České republiky bydlím, 
jezdím většinu tréninků na suchu. A se závody je to 
stejné. Letos byly například všechny závody v mé ka-
tegorii  zrušeny pro nedostatek sněhu. Saně se nedají 
upravit pro j ízdu na suchu, tréninky jezdím na pro tyto 
účely vyrobené čtyřkolce a závody na tříkolce.

„Důležité je působit a cítit 
se sebejistě a pozitivně,

pak jsou i psi v klidu a po-
dají maximální výkon bez 

zbytečných chyb.“

U nás se ti v závodech pěkně dařilo, kdy jsi začal 
závodit v zahraničí?

První evropský závod pod záštitou FISTC, což je orga-
nizace pořádající závody pro čistokrevná severská ple-
mena,  jsme je l i  v  roce 2014 v  maďarském Györu. 
Vyrazi l i  jsme jen tak na zkoušku s rodinou musherů 
Vrašti lových. Ale už po prvním kole bylo vidět,  že na 
těchto závodech nejsme jen tak do počtu, my jsme byli 
první  a Láďa Vrašt i l  druhý jen o pár vteř in.  Ostatní 
závodníky jsme nechali  za sebou každé kolo 2 minuty. 
Nakonec z toho pro nás byla z latá medaile.  Podruhé 
jsme zkoušeli  štěstí  na mistrovství Evropy v roce 2017 
konané v  I tá l i i ,  kdy  jsme po druhém kole  musel i 
odstoupit  ze závodu kvůl i  z ranění  t lapky jednoho z 
mých psů ,  což  by la  ve lká  škoda,  by l i  j sme tot i ž 
průběžně druzí. Po této zkušenosti jsme nezanevřeli na 
evropské závody a hned následující  rok se zúčastni l i 
ME konané v Abertamech v Krušnych horách. Všechna 
tři  kola jsme jeli  s vyrovnanými výsledky a nakonec z 
t oho  c i nk lo  s t ř í b ro .  Nás ledu j í c í  r oky  j sme  se 
zúčastňoval i  "pouze"  českých závodů.  V roce 2021 
jsme se domluvili  s mým "rivalem" Láďou Vraštilem, že 
bychom mohli nakrýt jeho fenu s mým Adinem a každý 
si nechat z tohoto spojení nové nástupce. Adinovi v té 
době táhlo na deset,  tudíž štenata byla s otazníkem, 
ale bylo z toho dvanáct štěňat. Já jsem si vybral psa 
Kil iho a fenku Tauriel,  Láďa si nechal dvě fenky.  Když 
byl štěňatům necelý rok a zapřáhl jsem je poprvé s je-
j ich otcem Adinem, vnukla se mi do hlavy myšlenka 
zúčastnit  se s touhle "trojkou" plánovaného mistrov-
ství světa v Krušných horách. Tento závod se měl konat 
v l istopadu 2023. A já měl od září ,  kdy začínám ob-
vykle každý rok trénovat, dva měsíce na to vycepovat 
dva puberťáky  a  udržet  v  kondic i  jedenáct i letého 
Adina. 

To zní  celkem napínavě,  jak mistrovství  světa 
probíhalo?

Na MS v Krušných horách v Abertamech jsme přijeli ve 



středu 8. l istopadu a jen jsme se ubytovali .  Druhý den 
probíhala veterinární přejímka psů, kterou jsme zvládli 
v  pořádku.  U těchto přej ímek mám vždycky strach, 
jestl i  u každého psa najdou čip. V případě nenalezení 
by se totiž pes nemohl závodu zúčastnit.
V pátek se jelo první kolo. Rozhodil i  nás tak, že jsem 
startoval předposlední ve své kategorii ,  startovalo se 
po dvou minutách. Byl jsem trochu napnutý, jak zvlád-
neme předjíždění,  štěňata měla za sebou teprve první 
závod. Nakonec jsme během průjezdu tratí předjeli dva 
závodníky úplně bez problémů a poslední  závodnice 
nás nedojela,  tak jsem si  v cí l i  ř íkal ,  že to zatím vy-
padá dobře.  V  k l idu  jsem napoj i l  psy  a  čekal  na 
výsledky,  které jdou onl ine přes internet .  Za chví l i 
přiběhla manželka Péťa celá rozVeselená a volala: "Tak 
jste první!".  To jsem chvíl i  přemýšlel,  jestl i  si  nedělá 
srandu, ale když jsem viděl  výsledek na mobilu,  tak 
jsem si sednul na zadek. Náskok jsme sice měli před 
prvním pouze 50 vteřin, ale byl to pěkný pocit.
V sobotu se jelo druhé kolo.  Startoval i  jsme podle 
dosaženého pořadí  z  prvního kola.  Když jsem se na 
startu otočil  a uviděl za sebou spřežení čtyř vysokých 
grónských psů,  kteř í  měl i  všichni  přes 65 cm v ko-
houtku, ř íkal jsem si,  jak to asi dneska dopadne, když 
můj nejmenší pes fenka Tauri  měla pouze 56 cm. U-
klidnila mě až pusa pro štěstí  od dcery Adélky a věřící 
pohledy od syna Matyho, který mi vždy drží  vůdčího 
psa. Jen co jsme odstartovali ,  spustila se pěkná chu-
melenice, navíc z předchozího dne byla trať nacucaná  
a navíc pěkně rozježděná. Zhruba v půlce trati  jsem z 
toho,  jaký máme zat ím čas,  nebyl  moc spokojený, 
přesto jsem to nevzdal  a snaži l  se co nejvíce psům 
pomáhat dloubáním (odstrkováním nohou) a i během za 
károu. Když jsme vystoupali o sto výškových metrů, tak 
tady už se sníh držel  a byla to klouzanice,  ale nád-
herná, psi si  to užívali .  Po dojezdu do cíle jsem chvíl i 
počkal,  abych věděl,  jak si průběžně vedeme. Naštěstí 
i  ostatním se jelo hůř než první den a tak jsme zvýšil i 
náš náskok o dalších cca 50 vteřin před druhým a před 
třetím už jsme měli náskok 7 minut. Večer po závodě 
vyš lo  rozhodnut í ,  že  t ře t í  ko lo  bude  zk ráceno  o 
rozmáčenou louku z hlediska bezpečnosti .  Třetí  kolo 
jsem si maximálně užil ,  psy jsem měl natrénované na 
tř i  po sobě jdoucí  kola,  takže letěl i  jak střely.  A já, 
když jsem věděl,  že máme slušný náskok a druhý by 
nás musel úplně dojet ,  aby vyhrál ,  tak jsem vyrážel 
k l idnějš í .  P rvn í  pů lku  t rat i  j sem se otáčel ,  jest l i 
neděláme druhému zaj íce,  ale psi  běžel i  vážně tak 
bezvadně, že jsem si druhou půlku trati  už jen užíval. 
V cíl i  na nás čekala celá moje rodinka a soused Míra 
Dohnal ,  č ímž mi udělal i  velkou radost .  Výkonem ve 
třet ím kole jsme dovrši l i  výsledek 1.  místo na MS v 
kategorii  C2.

Večer se konalo vyhlášení.  Na stupně vítězů jsem vzal 
leadra Adina, kde jsme si poslechli  českou hymnu. Pro 
Adina to byly vzhledem k jeho věku 11 let  poslední 
závody. Legenda by měla odcházet na vrcholu a to jeho 
výkon byl.

Krásný výkon,  gratuluji .  Máš úžasnou podporu 
rodiny a tvůj vztah se psy musí být jistě unikátní, 
aby se podařilo zvítězit na takové úrovni. Leader 
Adin tedy půjde do zaslouženého „důchodu“, o 
kolik psů se teď doma staráš?

8

Rozhovor - pokračování
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Ano, bez podpory rodiny by tohoto výsledku nešlo ani 
dosáhnout. Pomáhají mi doma při zapřahání,  na závo-
dech mě vždy vedou na start.  Maty už nyní zkouší sám 
řídit saně a káru na tréninku a Adélku zatím baví dělat 
zátěž.  Se psy si  mysl ím, že mám dobrý vztah.  Oni si 
moc dobře uvědomují,  kdo je každý den nakrmí, podrbe 
za uchem, sebere po nich bobky a v neposlední řadě 
př i  závodech táhne za jeden provaz .  Důlež i té  je  i 
působit a cítit  se sebejistě a pozitivně, pak jsou i  psi 
v kl idu a podají  maximální výkon bez zbytečných chyb. 
Adina nyní čeká zasloužený odpočinek, na tréninky s 
námi bude vyrážet a uvidíme, jak bude svým dětem dál 
stači t .  Na závodech s i  to  bez  něj  zat ím nedokážu 
představit .  Celkem máme doma 4 malamuty a border 
koli i  Bilba. 

Na jaké závody se budeš letos připravovat?

Závody plánuji  až v létě, kdy je vydán kalendář závodů 
na následující  sezónu. Nyní nás čeká bonitace s Tauri 
na Nové Živohošti 19. dubna.

Hodně štěstí nejen při závodech. 

Děkuji za rozhovor. 

Marie Zelenková 

25. 3. 2024



stalo se kulturní a společenské události

17. 11.   Don Quijote de la Ancha
Představení, které prodlužuje život“ v podání Divadla KLAUNIKY z Brna diváky rozesmívalo od 18 
hod. v kulturním domě Struhařov. Tuto „didaktickou klauniádu“ v režii pana Bolka Polívky si užilo 
bohužel jen třicet diváků, zřejmě z obavy vtažení do účinkování a tak se také stalo... :-)
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Advent

3. 2.   Dětský  karneval
Také letos v masopustním čase připravila kulturní 
komise ve spolupráci se Strouháčkem dětský karneval. 
Konal se 3. února 2024 v kulturním domě ve Struhařově. 
Odpolednem plným her a tance provedla děti paní 
Kristýna  Pixová ze skupiny Myš&Maš a DJ Gezicht.
Děkuji všem, co pomáhali při výzdobě sálu a průběhu 
celého karnevalu.

O. Š. 

O první adventní neděli se opět sešli sousedé ze Struhařova a okolí, aby společně vykročili do adventního času. Sbor 
dobrovolných hasičů Struhařov žehnal svůj nový ručně vyšívaný prapor s laskavou účastí faráře Mgr. Marcela Timka. 

Tradiční jarmark letos čítal 9 stánků plných 
pěkného zboží,  v herně Strouháček si 
nejmenší děti užili divadélko Šneček a 
následné tvoření, v knihovně se otevírala 
výstava fotografií Františka Provazníka a 
ve stanu u hasičů za poslechu Tulačky tekl 
svařák proudem. Celou akci zakončil průvod 
a zpívání dětí u stromečku pod taktovkou 
Zuzky Mikulecké. 
Vánoční stromy se postupně rozsvítily i v 
dalších místních částech, 13. 12. se navíc 
ve Struhařově u stromečku společně 
zpívalo s celorepublikovou akcí Česko zpívá 
koledy. Velké poděkování patří všem, kteří 
na těchto akcích pomáhají a přinášejí míst-
ním příležitost se sejít a společně si užít 
předvánoční čas.
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9. 2.   Ples Sboru dobrovolných hasičů

V kulturním domě ve Struhařově jsme 9. února uspořádaly 
tradiční Hasičský ples. K tanci a dobré náladě nám opět a 
bohužel naposledy zahrála kapela POKROK. Velmi slušně  
zaplněný sál taktéž pobavil ,,Koštětový tanec ve stylu 
MANNY MANNY  DOLARY" Poděkování patří našim ženám 
a dívkám za připravené vystoupení a zároveň Všem členům 
podílejících se na přípravě a zdárném průběhu plesu. Za již 
necelý rok se těšíme na shledanou na dalším hasičském 
plese. 

Strnad Josef  velitel SDH

17. 2.   divadelní představení NÁMĚSTÍČKO

Úsměvnou komedii v podání divadelního souboru Kašpaři 
z Mezihoří měli návštěvníci možnost zhlédnout od 19 
hodin v Kulturním domě Struhařov. Komedii o ženách a 
dívkách, které by se rády vdávaly od Carla Goldoniho up-
ravil a režíroval Vladimír Bezděk, osmdesát diváků v sále 
se velmi dobře bavilo.

2. 3.   Maškarní ples

Tradiční ples v maskách uspořádali fotbalisté 
Jiskra Struhařov v kulturním domě o první březnové 
sobotě. K tanci skvěle hrála kapela (Po)KROK, což 
ocenilo úctyhodných stošedesát návštěvníků, kteří  
práci a nadšení pořadatelů podpořili zdařilými 
převleky.
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tvořivá dílnaStrouháčkova
VODNÍ MLÝNEK 

Co budeš potřebovat:
■ Korkový špunt   ■ 2-4 dřevěné kolíčky   ■ špejle   ■ černá propiska nebo fix   
■ vrtáček (o trošku větší než průměr špejle)   ■ tavná pistole    ■ zahradní nůžky   

Postup:
■ Korkový špunt si fixou na ploché straně rozdělíme na osminy, čímž určíme střed. Tam pak 
korek provrtáme ručním vrtáčkem nebo poprosíme rodiče o provrtání vrtačkou. Vyzkoušíme 
prostrčením špejle (špunt se na ní musí volně točit).   
■ Vezmeme dva kolíčky a rozebereme je na 4 stejné dřevěné díly –lopatky mlýnku (ko-
vovou část vyhodíme)..   
■ Tavnou pistolí lepíme lopatky ke špuntu tak, aby mezi sebou svíraly alespoň 
přibližně pravý úhel. Případně zastřihneme kratší konce zahradními nůžkami.   ■ Pokud 
chceme mlýnek osmilopatkový, uděláme totéž s dalšími dvěma kolíčky.  V další řadě 
je lepíme posunutím tak, aby nové lopatky vyplnily mezery mezi  stávajícími čtyřmi 
lopatkami(viz obrázek).    
■ Nyní prostrčíme korkem špejli a mlýnek je hotový.   
■ Do potoka mlýnek zavěsíme pomocí dvou větviček ve tvaru Y, které zapíchneme 
hlouběji do země v potoce. Tak ať se pěkně točí :-)
   
MLÝNEK MELE, AŽ SE TŘESE,
VODIČKA MU ŠTĚSTÍ NESE.
MLÝNEK MELE, JEN SE TOČÍ,
JENOM VLNKA PŘES NĚJ SKOČÍ.

U příležitosti 120 let od založení našeho místního sboru se soutěž uskuteční na fotbalovém hřišti ve Struhařově se 
začátkem od 9 hodin.

18. 5.   Okrsková soutěž v požárním sportu

U fotbalového hřiště ve Struhařově připravujeme:
zdobení májky od 17 hod., stavění májky od 19 hod.
čarodějnice na hranici v 19.45, zapálení v cca 20 hodin

30. 4.   Pálení čarodějnic

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ STRUHAŘOV 
SRDEČNĚ ZVE:

Nový prapor sboru jsme se rozhodli prezentovat na ,,Průvodu praporečníků sborů" dne 15. června na náměstí 
v Telči.



NEJSTARŠÍ „VESMÍRNÁ“ DESKOVÁ HRA  

Víš, že............................................hra Mlýn (známá také jako Merels, Mills, Nine man's Morris) je stará už 4 tisíce let?

Byla hrána již v době bronzové a velmi oblíbenou se stala ve středověku. Její rozšíření bylo celosvětové – od Dálného a 
Středního Východu přes Egypt, Evropu, Pobaltí až na Britské ostrovy a Irsko. Hrací desky byly nalezeny luxusní a zdobené, 
přenosné (na cesty) či jen vyryté do stolů, lavic, lodních palubních prken, kamenných desek a zdí. Náčrty hry byly 
nalezeny také v knihách a kronikách. Hře se přisuzovaly i duchovní a esoterické principy. Čtvercové uspořádání odpovídá 
dělení světa na 4 světové strany a zároveň zosobňuje 4 živly. Středové pole lze chápat jako bájný střed světa či strom 
života. Hra se proto používala i jako pomůcka při šamanském zasvěcování. Kromě číslic 3 a 4 (viz výše), hra zahrnuje 
číslici 12 jako počet měsíců v roce, hracích polí je 24 jako počet hodin ve dni  a číslici 9, tj. 9 bojovníků / hracích kamenů 
pro každého hráče. Vlastně se jedná o malý model zahrnující principy starověkého a později i středověkého 
vnímání vesmíru a chápání světa. Hra je svižná, rychlá a zábavná. Díky své velikosti je ideální i při cestování. Dá se 
lehce nakreslit nebo vyrýt do písku a pár kamínků se také snadno najde...

Pravidla hry mlýn (dva hráči):
Hra začíná na prázdné desce, každý hráč má 9 kamenů jedné barvy. Cílem hry je 
sestavit „mlýny“ ze tří vlastních kamenů v řadě. V první části hry hráči kladou střídavě 
po jednom kameni na volné body. Pokud hráč vytvoří řadu, může sebrat jeden ze 
soupeřových kamenů (nesmí být v mlýnu). Poté, co hráči umístí všechny své kameny, 
posunují vždy jeden kámen na sousední volný bod. Zbývají-li hráči poslední tři 
kameny, může místo přesunu přenést kámen na libovolný volný bod. Vyhrává hráč, 
který ukořistil tolik soupeřových kamenů, že soupeři zbyly jen dva kameny, nebo 
pokud se hráči podaří protivníka zablokovat tak, že se soupeř již nemůže pohnout. 
                 HRACÍ PLÁN
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Křížovku vyplňuj z velkého čtverce 
směrem ke středu:

1. HON ZA KOŘISTÍ, 
2. ŠPATNÉ,
3. BAREL, 

4. PLAVIDLO Z KLÁD,
5. NEJVĚTŠÍ PŠTROS, 

6. ZRAKY,
7. TEČKA, 

8. ORGÁN SLUCHU

Tajenka začíná hvězdičkou, čti směrem 
doprava

KŘÍŽOVKA:

Řešení: druidové

1

3

2

4

7

5

6

8



Zprávy ze
Strouháčku

Po Vánocích péči o úterní hernu převzala Sandra Magnusová a další šikovné maminky, za což j im patří  velké 
poděkování.  Dále tak mohlo probíhat půjčování knížek z dětského oddělení knihovny, děti si  mohly pohrát, 
maminky popovídat u kávy a došlo i  na rozličné jarní tvoření. 

Adventní herna
V rámci obecní adventní akce navštívilo hernu divadélko Šneček 
Jakuba Plzáka z Bořeńovic.
Děti se u Vánoční pohádky aneb když hračky ožij í  dobře bavily a 
když j im na závěr pan Plzák nechal loutky a kulisy trochu osahat, 
byly nadšené. 
Později  si  v herně i  t i  starší mohly splnit 3 úkoly, za které dostaly 
krásný balónek plněný heliem a něco pěkného si vyrobit.  Dospělí 
poseděli  u kávy a vánočního občerstvení a tak bylo v herně celé 
odpoledne veselo.

Herna pro nejmenší

Výtvarné dílny se z důvodu nemoci bohužel nemohly až do měsíce března uskutečnit, od dubna ale budou pozvánky rozesílány 
zájemcům jako obvykle....

Pozvánka:

14. 4. Handlování dětského oblečení v zasedací místnosti v přízemí obecního úřadu od 10 do 17 hodin.

4. 5. od 14. 30 Kovář Mikeš - pohádka pro nejmenší v podání divadélka Šneček v herně nebo pod širým nebem (dle počasí) 

Výtvarné dílny proběhnou jako obvykle v úterý 16.30-18.00 jedenkrát za měsíc v dubnu, květnu a červnu. Pozvánky zájemcům 
rozesíláme emailem.

Kontakt: www.strouhacek.cz, tel.č. 776 068 765
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Strouháčku
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Historie
Povodeň v Chotýšance

Největším levým přítokem řeky Blanice je romantická říčka 
Chotýšanka, lemovaná dnes na svých nejkrásnějších úsecích 
mohutnou chatovou zástavbou. Je dnes těžké uvěřit, že se tato 
nevinná bystřina dokázala proměnit v hrozný živel, ničící vše, co 
jí stálo v cestě, a žádající si i lidské životy. Dnes se už ani ti 
nejstarší nepamatují na nešťastnou neděli 17. června 1906. 

Tehdy bylo po celý den veliké horko a bezvětří. Teploměr uka-
zoval 39,6°C. Vše věštilo bouři. Ta se na náš kraj přivalila k 
večeru, provázena hroznou průtrží mračen. Nejhůře bylo na 
Jankovsku. Proudy vody proměnily nepatrnou Chotýšanku ve 
dravou řeku. Rybníky přetékaly. Protrhl se jankovský rybník a 
voda, odnášející z luk kupy sena, se hnala k Popovicům. I hráz 
popovického rybníka byla stržena a domky pod ní sme-teny. Zde 
zahynuli tři dospělí lidé a 19leté děvče.

Praskl rybník mladotický a vody, nesoucí dříví, trámy, nábytek i 
stroje, se řítily k Postupicům. Na Podlesí zahynula vdova Kou-
kalová se svými třemi dětmi. Zachránila se jen 9letá Anna, která 
se vyšplhala na blízký smrček a udržela se na něm až do třetí 
hodiny ranní. 

Přetékající vodou byla z vnější strany vymleta i hráz rybníka 
Papírníka. Okresní silnice byla vymleta v délce sto metrů a ka-
menný klenutý most stržen. Z bývalé továrny Pejchovny zbyly 
trosky.

Strhal se i veliký rybník Dolejšák. Pod hrází stojící Paurův mlýn 
byl úplně zničen. Dvacet sedm kusů hovězího dobytka a šest 
telat bylo nalezeno utopených a zachycených v korunách olší a 
habrů ve značné výšce. V klenutém čeledníku byl v kritické chvíli 
kočí Mládek s manželkou. Vylezli po zamřížovaném okně ke 
stropu, kde se Mládek držel železného stropního kruhu a no-
hama se opíral o okenní mříž. Žena se ho držela kolem krku. 
Voda zaplavila celou místnost až asi na 20 cm od stropu. Po dvě 

hodiny se tak drželi, a když voda klesla, byli zachráněni. Potom 
se dověděli, že voda venku stoupla výše než v čeledníku. 
Stlačený vzduch způsobil, že nestoupla až ke stropu, a tak si 
zachránili životy.

Železniční viadukt u Lhotky byl podemlet. Přijížděl večerní vlak. 
Strojvedoucí Komrs, který zaslechl podivný hukot, vlak těsně 
před mostem zastavil a tím zabránil hrozné katastrofě. 
Ředitelství drah ho za tento čin odměnilo hodinkami.

V obci Městečku, stojící na obou stranách říčky, bylo zle. Voda 
tu smetla šest stavení. František Mareš vynesl dvě malé děti na 
půdu a rychle se vracel pro druhé dvě. Do světnice však už pro 
vysokou vodu nepronikl. Obě děti, dvouletý chlapec a tříletá 
holčička se utopily.

Rybník Smikov byl rovněž stržen. Mlýn pod jeho hrází byl stržen 
a ve vlnách našla smrt mlynářka Sajbrtová. Státní silnice byla 
přervána a most odnesen.

Celkem bylo povodní strháno devět rybníků, ale nejkrutější bylo, 
že si rozbouřený živel vyžádal 27 lidských životů.

86 vojínů a setnina zákopníků z Prahy stavěli nové mosty a opra-
vovali silnice. Strhané rybníky byly postupně obnoveny. 
Vlašimský velkostatek začal opravovat i Smikov. Ale stála 
teprve část hráze a další velká voda ji strhla. Proto se s opravou 
přestalo a rybník byl proměněn na louku. Teprve po druhé 
světové válce byl opraven a je dnes největším rybníkem na 
Vlašimsku. 

A co dodat na závěr? Raději ani nedomýšlet, co by se stalo s 
chatami a jejich obyvateli, kdyby se podobná živelní pohroma 
měla opakovat. Ale snad jsou hráze dnešních rybníků pevnější.

Zdroj: Podblanickou minulostí/J. Pouzar (zkráceno) 
Foto: Postupice – Kolářův mlýn poškozený povodní 

(foto: sbírka Jiřího Šestáka z Postupic)

Historie
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Buďte zdrávi!
PRAVIDELNÝ POHYB 

 Brát pravidelný pohyb jako každodenní součást života by měl být jeden z cílů pro každého, kdo to se svým 
zdravím myslí opravdu vážně. Abychom se v tom dokázali lépe orientovat, vydala Světová zdravotnická organizace 
koncem roku 2020 doporučení ohledně správné míry pohybové aktivity pro všechny věkové skupiny. Orientačně je na 
stupnici od 1 do 10 (10 je maximální pocitová náročnost) přiměřená pohybová aktivita definovaná jako fyzická aktivita 
o subjektivní náročnosti mezi 5–6 z 10, intenzivní aktivita je pak pocitově náročná mezi 7–8 z 10.

 Pro děti a dospívající ve věku 5 – 17 let by měl být pohyb každodenní záležitostí po dobu alespoň 60 minut. 
Intenzivní fyzická aktivita či mírné posilování by se měly objevit alespoň třikrát do týdne. Nutně to neznamená poslat 
děti běhat na hřiště a pozorovat je se stopkami v ruce. Hýbat se dá v rámci různých her, skákání na trampolíně, tan-
cování, jízdě na kole, koloběžce nebo bruslích, apod. Je důležité si uvědomit, že vztah k pohybové aktivitě se buduje 
především v dětství a během dospívání. Neměli bychom proto děti nutit do pohybových aktivit, které je nebaví a 
nenaplňují. Naopak je výhodné děti podporovat v oblíbených pohybových aktivitách, přihlásit je do sportovního klubu 
a nechat v dětech probudit soutěživost a chuť vítězit, ale také zvládat a překonávat porážky. 

 U dospělých jedinců (18 – 64 let) se doporučuje alespoň 150 – 300 minut přiměřené pohybové aktivity týdně 
(chůze, jízda na kole do práce), to je možné nahradit 75–150 minutami intenzivní pohybové aktivity týdně (běh, aerobik, 
cvičení v posilovně) nebo jejich kombinací. Aktivity běžného dne (procházky v parku, pravidelný úklid domácnosti, 
vaření či pečení) jsou všechno plnohodnotné pohybové aktivity, kterým se mohou věnovat i osoby pokročilého věku.

 Ve stáří pravidelný pohyb podporuje psychické zdraví, zlepšuje kvalitu spánku, snižuje rizika zranění 
způsobených pády, snižuje riziko vzniku kardiovaskulárních chorob a udržuje vysokou citlivost na inzulín, což je důležitý 
faktor při ochraně před cukrovkou 2. typu. Pravidelný pohyb je také spojený s celkově nižší mortalitou, tedy s nižším 
rizikem úmrtí. Týdně by osoby pokročilého věku měly strávit mírným pohybem alespoň 150–300 minut. Pro snížení 
rizika zranění způsobených pády je doporučeno věnovat se funkčním a balančním cvikům až 3x do týdne.

 Je třeba si uvědomit, že Světová zdravotnická organizace vydává doporučení pro širokou populaci čítající 
několik miliard osob po celém světě. Doporučení jsou proto velmi obecná a nejsou tím jediným možným návodem na 
ideální míru pohybové aktivity. Jednoduše řečeno: pokud se chcete hýbat víc, bez obav můžete. Dokonce to s sebou 
může nést další zdravotní benefity. Pokud ale cítíte, že míra vaší pohybové aktivity není příliš vysoká, tato doporučení 
by měla být docela dobrým odrazovým můstkem.

 Pohyb je život, tak hejbněme kostrou!
Mgr. Ondřej Hroch

In
ze

rc
e: Nově otevřený regenerační salón

zaměřený na kosmetické ošetření, regenerační a revitalizační masáže. 
Během ošetření uvolníme spasmy, nastartujeme lymfatický systém, 

uvolníme bloky a vrátíme tělo do pohody.
U terapeutického ošetření těla možnost domluvit 

ošetření v pohodlí Vašeho domova.
U mobilních služeb cena dohodou.

Horní Podhájí 19
Telefon 733155405
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Knihovna  

Knihovna Struhařov z důvodu nemoci fungovala na začátku nového roku omezeně, ale díky dobrovolníkům mohli čtenáři knihovnu 
dále navštěvovat, užívat si knih a výstavy fotografií Františka Provazníka. 
Březen je měsícem knihy, proto byly do knihovny dokoupeny novinky, které spojují skvělá jména autorů, ilustrátorů a kvalitní grafika. 
Knihy byly vybrány z řad vítězů a nominací Magnesia litera 2023 a z malých nakladatelství Baobab a Labyrint, odkud také bude nově 
přilétat do dětského oddělení časopis Raketa. 

Novinky pro děti: 

Dinosauři
včetně dinoprojektoru a velkého sešitu 
opakovacích samolepek. 

Stroje a doprava
včetně zatloukačky na sestavování 
velkých pracovních strojů

Knihovna v dětském oddělení startuje i s další novinkou: 
půjčování tematických kufříků
Kufříky jsou určené hlavně předškolním a mladším školním dětem jako zábavná podpora 
prvního čtení a prohlubování znalostí k danému tématu. Půjčování bude stejné jako u 
knih na jeden měsíc s možností prodloužení. Všechny předměty v kufříku spojuje jedno 
u dětí oblíbené téma. Děti dostanou kufřík v plátěné tašce, kam si mohou přidat i vel-
koformátovou knihu nebo hru k tématu. Začínáme s dvěma kufříky a postupně budeme 
přidávat další. Připravujeme: Divoká zvířata, Vesmír, Mořský svět, Lesní království, 
Logopedie...

Aktuálně půjčujeme kufříky:

Časopis Raketa – pro děti od 6 do 12 
let, originální obsah, žádná reklama.
Vychází 4x ročně, spolupracují na něm 
současní autoři a výtvarníci od nás i ze 
světa. Přes 50 barevných stran komiksů, 
příběhů, aktivních úkolů a kvízů, receptů 
na vaření i tvoření a dalšího originálního 
obsahu na zvolené téma. Nově k dispozici 
celý soubor ročníku 2023 a budou 
přicházet další!

Každý kufřík obsahuje: minimálně tři krásné knihy, didaktické hračky, nápady na tvoření, 
a další zábavné a naučné předměty k tématu.

z nakladatelství Labyrint
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Pro dospělé: 

P
oz

vá
nk

a:

Výstava fotografií 
a akvarelů

Radka Matoušková

květen - září 2024

v knihovně Struhařov

Od adventní akce až do konce března měli návštěvníci možnost v knihovně shlédnout skvělou výstavu fotografií Františka 
Provazníka z Třebešic. Na jarní a letní období připravujeme výstavu akvarelů a fotografií Radky Matouškové ze Struhařova.

Výstavy v knihovně:

z nakladatelství Baobab

Pro mládež: 

Vítěz "Litera za knihu 
pro děti a mládež" 

Vítěz "Litera za prózu" Nominace "Litera za 
prózu"  

Vítěz "Litera za detek-
tivku" 

Nominace "Litera za hu-
moristickou knihu" 

Knihovna Struhařov, Struhařov 59, 25601, Benešov
Otevírací hodiny: pondělí 17-18 hod., středa 16.30-18.00, pátek 8.30-10.30
Kontakt: www.struharov.obecniknihovna.cz, tel. č. 776 068 765
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